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ZAPISNIK  

 

Prisutni: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Driton Çaushi, Abdyl 

Salihu, Arbërie Nagavci, Luljeta Veselaj-Gutaj i Albulena Balaj-Halimaj.  

 

Odsutni: Valentina Bunjaku-Rexhepi,  Fidan Rekaliu i  Verica Čeranić. 

 

Pozvani učesnici:  Kujtim Gashi, ministar i MKOS-a, Samir Hoxha i  Vjollca Aliu. 

 

Drugi predstavnici: predstavnici  KDI- a i  mediji. 

 

Pomoćno osoblje komisije: Lule Ymeri i Shaip Goxhuli, kao i  Besart Latifi praktikant. 

 

Za ovu sednicu predložen je ovaj  

                                                          Dnevni red : 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica od 25.1.2019, 4.2.2019 i  11.2.2019; 

3. Izveštavanje ministra MKOS; 

4. Ostalo. 

 

Predsednik je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak rada komisije i otvorio sednicu prema 

dnevnom redu.  

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

            Dnevni red je usvojen bez primedbi. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica od 25.1.2019, 4.2.2019 i  11.2.2019; 



 

Zapisnici, sa održanih sednica od 25.1.2019, 4.2.2019 i  11.2.2019, usvojeni su bez primedbi  

 

3. Izveštavanje ministra MKOS; 

4.  

Ismajl Kurteshi – rekao je, da je praksa komisije da poziva ministre, na početku godine da  

predstave  plan i njihove ciljeve i da na kraju godine izveštavaju o realizaciji njihovih planova i 

ciljeva, predviđanih u radnom planu.  

 

Ministri Gashi- rekao je da je zadovoljstvo da izveštava po četvrti put ispred parlamentarne 

komisije jer u ovom izveštaju se radi o nekoliko delatnosti i odluka koja su se desile u zadnjim tri 

mesecima.  U 2019, god. započeo je sa otvaranjem  stola Kreativna Evropa, gde je započeo rad 

MKOS-a u Prizrenu, finalizovali smo dopune i izmene nekoliko zakona iz oblasti kulture, 

završeni su konkursi za podršku  kulturnih projekata,  raspisan je konkurs za objavljivanje 

knjige, podržano je učešće Kosova na međunarodnom sajmu knjiga, započete su procedure za 

projektovanje objekta Pozorišta i Opere Dr. Ibrahim Rugova, u blizini otvaranja kompleksa koji 

će biti imenovan ikonom muzike Nexhmie  Pagarusha, i mi smo u procesu renoviranja  

Narodnog pozorišta u Prištini. 

Ministar Gashi, -  između ostalog, naglasio je povećanje ovogodišnjeg budžeta za sve kulturne 

institucije, s posebnim naglaskom na film. Kosovo je po prvi put predstavljeno filmom koji 

finansira država na jednom od najvećih festivala u svetu na Berlinaleu.  

Što se tiče kulturne baštine, ministar Gashi,  je rekao da zaštita, očuvanje i promocija kulturne 

baštine i dalje predstavlja jedan od prioriteta ministarstva. Program rada zasniva se na 

dokumentu Nacionalna strategija za kulturnu baštinu 2017-2027 i upućeni su prioriteti   u okviru 

Plana rada Vlade. Plan je proširen na pet ciljeva i implementiran je od strane svih podređenih 

institucija kulturne baštine. 

On je rekao da je završena  nacrt - Strategija za Mlade  2019-2023 god. kao i Akcioni plan za 

mlade 2019-2021, u okviru kojih je MKOS-a, odredio prioritete i tokom narednog meseca ovaj 

dokument će biti odobren. Pokrenute su procedure za dopunu i izmenu  Zakona za osnaživanje  i 

učešće mladine,  kroz koje ćemo adresirati sve zahteve mladih, uključujući i pitanje volonterskog 

rada i drugih organizacija, kao i uskladiti ovaj zakon sa zakonodavstvom EU.  

Dok, o prioritetima u vezi sporta i o postignućima ministarstva, ministar Gashi rekao je da 

prioriteti nastavljaju biti modernizacija sportske infrastrukture prema međunarodnim 

standardima. Što se tiče izgradnje Nacionalnog stadiona u opštini Drenas, rekao je da je projekat 

počeo da se izradi, i do meseca juli biče gotov, kao i renoviranje stadiona „Adem Jashari“ od II 

kategorije u  IV . 

U nastavku, spomenuo je završetak dve sportske sale u Štimlju i Orahovcu i takođe su pri kraju 

sa drugim sportskim salama u Kačaniku, Dečanu, Srbici i Istoku, nažalost sportska sala  Istoka je 

počela pre 13 godina da se gradi i nije završena, dok su druge započete pre 10 godina. 

 

 



Što se tiče podrške KOK-a, Federacijama,  sportistima  i trenerima, rekao je da smo po prvi put 

počeli finansiranje prema kategorizaciji, prema zaslugama i rezultatima, ova podrška se povećala 

sa 1 milion i  400 hiljada na 3 miliona. Takođe je rekao da džudista Majlinda Kelmendi i trener 

Driton Kuka, osim nagrada koje dobijaju od nas, finansiraju se i na osnovu bodova. 

 

 

Ismajl Kurteshi - rekao je da je komisija posetila KSKB i da u narednim danima planira da 

zajedno sa predstavnicima Ministarstva i KSKB obilazi nekoliko lokacija kulturne baštine. Od 

posete KSKB Komisija je dobila izveštaj o projektima uloženim u kulturnoj baštini  od strane 

MKOS u periodu 2008-2018, koji predstavlja analizu trenutnog stanja kulturne baštine. 

U nastavku spomenuo je nekoliko nalaza vezanih za kulturne objekte, kao npr.  Kuća Xhafera  

Deve, u kojoj  je uloženo 290 hiljada evra, i koja je u teškom stanju, i u istom položaju nalazi se i  

kula Shabana Poluzhe, u koju je uloženo 160 hiljada evra, koje je ponovno izgrađena a ne 

renovirana. 

Drugi zaključak  koji je spomenuo je od  nalaza Izveštaja o progresu  za 2012. god.  u kojem se 

kaže da postoji prodaja imovine kulturne baštine, koja nije u skladu sa zakonom. Drugi zaključak  

se odnosio na listu kulturne baštine u kojoj stoje  objekti koji ne postoje. Još jedan zaključak 

odnosio se na nekoliko projekata koji su se ponavljali svake godine, ali bez prikazivanja 

rezultata, kao i realizacije radova od ne licenciranih kompanija. Drugi problem koji je 

identifikovan je nedostatak saradnje između ministarstva i KSKB izveštaju KSKB zaključeno je 

da je situacija u kulturnoj baštini ozbiljna, kao rezultat lošeg planiranja prioriteta, ad hoc 

implementacije projekata i ne-evaluacije projekata od strane KSKB. 

 

Teuta Haxhiu, - rekla je da podržava odluku ministarstva o finansijskoj podršci za Majlindu 

Kelmendi, kao i realizaciju drugih projekata iz ovoga ministarstva. Rekla je da problem 

predstavlja i ne saradnja između ministarstva i KSKB prema uredbi 01/2016, u kojoj se kaže da 

KSKB nadgleda rad ministarstva tokom izrade  liste objekata kulturne baštine za koje postoji 

rizik, drugi problem je nefunkcionisanje Saveta od strane Skupštine. 

Iz posete KSKB se navodi da od 2015. god., MKOS nije predložilo listu sredstava trajne zaštite i 

u dva slučaja kada se desilo, predlozi su bili ne obrazloženi. Drugo pitanje, je fenomen ilegalne 

prodaje objekata kulturne baštine. U nastavku je zatraženo pojašnjenje od ministra, da li postoji 

potpisani sporazum  sa opštinama i koje obaveze iz tih sporazuma, opštine ne sprovode i kako 

stoji  pitanje održavanja kulturnih i sportskih objekata. 

 

Mufera Sinik – Tražila je pojašnjenje od ministra, da li je planirano da se izgradi  objekat  

džamije u tvrđavi  Prizrena.   

 

Arbërie Nagavci, - zatražila je pojašnjenje od ministra u vezi sa odlukama Inspektorata Kulturne 

baštine, o prestanku rada u nekim objektima kulturne baštine. Što se tiče fonda za mlade, 



zatražila je pojašnjenje od ministra, Ministarstva za inovacije i Ministarstva za ekonomski 

razvoj, kao i o kriterijima o podeli fonda za omladinu.  

Dalje, zatražila je pojašnjenje u vezi predlog odluke gradonačelnika Đakovice g. Ardian Gjini o 

Kuli  Sylejman Vokshia, za ukidanje ranije odluke kojom je ova oblast zaštićena   

zakonodavstvom o kulturnoj baštini. Predlog gradonačelnika Đakovice sa 18 glasa za , danas je 

odobren u Skupštini opštine. Što  ispada da je u suprotnosti sa konvencijama i zakonima na 

snazi. U vezi sa tim, rekla je da je u ministarstvu dostavljen jedan zahtev od strane opozicionih 

odbornika  za protivljenje  predloga gradonačelnika Đakovice, a vi kao ministarstvo, što čete 

preduzeti da sprečite da se gradi u zaštićenom području. 

 

 

Luljeta Veselaj-Gutaj – rekla je da smo se od posete KSKB-a,  dogovorili o zajedničkom 

sastanku sa ministarstvom. Dalje, pokrenula  je pitanje finansijske krize u kojoj se trenutno 

nalazi fudbalski klub FK  Liria u Prizrenu i zatražila od ministra da traži mogućnosti finansijske 

podrške za ovaj klub sa tradicijom u kosovskoj fudbalskoj eliti. Ona se zahvalila ministarstvu na 

pozitivnom odgovoru MKOS na zahtevu  Komisije za ljudska prava da transformiše Zatvor u 

Prištini kao muzej. 

 

Driton Çaushi, - ostaje zabrinjavajuća činjenica nedostatak saradnje između MKOS-a i  KSKB-a, 

što se tiče projekata kulturne baštine. On je pokrenuo pitanje kule Shabana Polluzhe, koja je, 

prema njegovim rečima, sagrađena na drugom mestu i ne izgleda kao što je bila. On je rekao da 

deli zabrinutost sa narodnom  poslanicom  Arberije Nagavcijem,  u vezi sa kulom Sylejmana 

Vokshia, i zatražio je mišljenje  ministra za sprečavanje izgradnje u zaštićenim područjima koja 

ugrožavaju kulturnu baštinu. On je naveo da su se ovakvi slučajevi ugrožavanja  kulturne baštine  

desili tokom godina u svim mandatima i zahtevao  preduzimanje mera da se  ne dozvoli 

izgradnja u blizini zaštićenih područja u skladu sa važećim propisima. 

 

Albulena Balaj-Halimaj,- rekla je da je bilo njen predlog da  na ovoj sednici   imamo zapisnike 

sa poslednjeg sastanka sa ministrom da bismo uporedili ostvarenje rada i dostignuća MKOS-a. 

Ona takođe deli zabrinutost sa poslanicom Veselaj-Gutaj o situaciji u fudbalskom klubu Liria i 

zamolila je ministra,  da razmotri zakonske mogućnosti za finansijsku podršku ovom klubu. 

 

Kujtim Gashi, - Što se tiče pokrenutih pitanja  zbog nedostatka saradnje sa KSKB , rekao je da se 

pitanje nedostatka saradnje desilo u prošlosti, a ne tokom mog mandata, istina je da je  KSKB 

nefunkcionalan i da se očekuje njegovo  glasanje  u Skupštini i nadam se da će se  imenovati 

profesionalni i nepolitički članovi. On je rekao da ima primera kada je  MKOS prosledio predmet 

u  KSKB i nismo dobili odgovore godinama, i MKOS-a ne mora da bude  talac neodgovornosti  

KSKB-a. Što se tiče rada Inspektorata kulturne baštine, od početka rada, preduzeto je 20 mera i 

delatnosti za institucije kulturne baštine, i kao rezultat rada Inspektorata kulturne baštine, 

podneseno je sedam krivičnih prijava. U vezi pokrenutog  pitanja  omladinskog fonda, rečeno je 



da je način raspodele sredstava transparentan i prema određenim kriterijumima konkursa. U vezi 

sa pitanjem koje se odnosi na Kulu Sylejman Vokshia, on je rekao da MKOS ima peticiju u vezi 

sa ovim slučajem i da je odluka Skupštine opštine Đakovice poslata MALS-u da analizira njenu 

zakonitost, u ovom slučaju imamo posla sa Odlukom o kulturnoj baštini,  MALS bi trebalo da 

pošalje tu odluku u MKOS,  za koju će biti obaveštena opština Đakovica. 

Što se tiče pitanja o finansijskoj podršci FK Liria, rekao da MKOS ne podržava finansijski 

sportske klubove, već́ samo Olimpijski komitet Kosova i sportske federacije, a od ove godine 

finansiranje će se vršiti prema kategorizaciji i bodovima koje dobijaju. 

Što se tiče zakonodavne strategije MKOS je u procesu izrade zakona o sportu preko kojeg će se 

regulisati upravljanje sportskim objektima, zakon o mladima kroz koji će se tretirati pitanje 

volonterskog rada i priznavanje kao radno iskustvo i druga pitanja u interesu  mladih. Što se tiče 

pitanja koja su pokrenuta zbog ilegalne prodaje objekata i artefakta, on je rekao da nema takvih 

informacija  i da je prodaja artefakta nezakonita. 

 

Vjollca Aliu, - u vezi sa pitanjem koje je pokrenuto u vezi sa kulom Shaban Poluže,  rekla  je da  

nije postojala pre  kao objekat,  i da je trebalo da bude izgrađen iz početka. Što se tiče izveštaja 

KSKB-a, rekla je da se ne slaže sa njihovim zaključcima o ne saradnji MMKOS-a, kao i da 

izveštaj sadrži dezinformacije i neistine. 

 

1. Ostalo  

 

Ismajl Kurteshi,- obavestio je članove komisije o zahtevu grupe nastavnika iz 1-5 razreda, koji 

žele da se sastaju sa komisijom, sa kojom su se članovi komisije složili. 

 Zatim je predložio da komisija u narednoj sednici,  razmotri nadoknadu izgubljenih časova od 

štrajka nastavnika, kao i da se formiraju radne grupe za praćenje zakona. 

 

 

Sednica završena u 14:30.časova 

 

Pripremili : 

Pomoćno osoblje komisije. 

                                                                                                   Predsednik komisije,  

                                                                                                    -------------------------- 

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 


